
 

 

Österlens vattenvårdsförbund 

Minnesanteckningar från öppet styrelsemöte i Simrishamn den 11 juni 
2009 – information och diskussion om förslaget till åtgärdsprogram mm för 
Södra Östersjöns vattendistrikt, inklusive östra Skånes vattendrag. 
 

Närvarande: 

Från styrelsen 

Kurt Hagenrud (ordf) 

Charlotte Lindström (vice ordf) 

Bengt‐Olov Lindqvist (kassör) 

Michael Dahlman (sekr) 

Göran Bengtsson 

Maria Persson 

Från Länsstyrelsen: 

Lars Collvin 

Ivan Olsson 

Hanna‐Mari Pekkarinen Rieppo 

Charlotte Carlsson 

Pardis Pirzadeh 

Övriga: 

Elva personer från bland annat kommuner och LRF. 

Syftet med det öppna styrelsemötet var att få en fördjupad information från Länsstyrelsen om 

förslaget till åtgärdsprogram mm för Södra Östersjöns vattendistrikt som skickats ut på remiss från 

Vattenmyndigheten, samt att få synpunkter och diskutera inför förbundets remissvar. 

 

Lars Collvin inledde med en genomgång av hur vattendirektivet är uppbyggt och hur det juridiskt och 

organisatoriskt är genomfört i Sverige. Han gick sedan igenom de olika delarna av remissen, där 

framförallt förslaget till åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer är viktigast. Förslagen i 

åtgärdsprogrammet avser hela vattendistriktet. Det finns också åtgärdsförslag för ”Skånes östra 

kustområden”. 

 

Fråga: Ingår ”kulvertar” i vattenförvaltningen? 

Svar: Ingår i vad man kallar ”den fysiska problemställningen”. 

 



 

Fråga: Jämställer man återställande av vattendrag med anläggande av våtmarker? 

Svar: Ja, men mer kunskap behöver sammanställas. 

 

 

Charlotte Carlsson redovisade förhållandena i östra Skånes kustvatten. 

 

Fråga: Är problemen för Simrishamns kustvatten orsakat av dem ”uppströms” genom 

havsströmmarna? 

Svar: Nära kusten påverkar även utsläppen från land samt uppvällningen. 

 

Fråga: Ökar syresättning av bottenvattnet frigörelsen av fosfor? 

Svar:  Ja. 

 

Fråga: Vilka ämnen ligger nära nedklassning? 

Svar: Exempelvis TBT. 

 

Fråga: Hur hänger fosforminskningen i kustvattnet ihop med vattendragen? 

Svar: Det finns inte åtgärdsförslag för fosfor för kustvattnet utan för vattendragen. 

 

 

Pardis Pirzadeh redovisade läget när det gäller miljögifter. 

 

Fråga: Varför nämns boskapsskötsel som en faktor när det gäller miljögifter? 

Svar: Det är oklart. 

 

 

Ivan Olsson informerade om ramdirektivet och ”verkligheten” genom åtgärdsförslag och kostnader 

för Tullstorpsån i södra Skåne som exempel. 

 

Fråga: 128 mkr för Tullstorpsån, är det en engångskostnad för all framtid? I så fall är det ju inte så 

dyrt. 

Svar: Skalar vi upp detta blir det gigantiska kostnader – om det nu går att skala upp. Man har räknat 

på 20 000 kr/ha åkermark. 

 

Fråga: Har det verkligen blivit någon förbättring i Saxån‐Braån där man gjort så många åtgärder? 

Svar: Både fosfor‐ och kvävemängderna sjunker. 

 

 

Diskussionen fortsatte 

Fråga: Är man i Sverige mer avancerad eftersom man har fokus på fosfor? 

Svar: Det är svårt att ge referensvärden för kväve, därför fokus på fosfor. I Danmark baserar man 

kvävevärdena på ”verkligheten”. 

 



 

Fråga: Får man inte släppa ut mer från ett reningsverk om fler ansluts dit? Ska då gränsvärdet 

sänkas? Ska befintliga tillstånd omprövas? 

Svar: Problemet är att miljökvalitetsnormer för biologi blir svåra att ta ställning till för en domstol. 

 

Fråga: Blir det inte svårt med djurhållning framöver om det blir begränsningar i fosforutsläppen? 

Svar: Det här framgår inte av åtgärdsprogrammet. 

 

Fråga: Man ser inte hur man som verksamhetsutövare påverkas. Och hur blir det med 

finansieringen? 

Svar: Det är svårt att veta vilka åtgärder som kopplas till respektive vattenförekomst. År 2010 ska 

finansieringen vara klar, ett år efter åtgärdsprogrammet fastställts. Förslaget till finansiering ska 

redovisas 30 december i år. 

 

Synpunkt: Ett problem att åtgärdsprogrammen inte underkastas politiska beslut. 

Synpunkt: Tjänstemän utformar miljökvalitetsnormer och utövar tillsyn. Politikerna förstår inte 

konsekvenserna. 

Synpunkt: Det är svårt att förstå miljökonsekvenserna av åtgärdsförslagen. 

 

 

Kurt Hagenrud tackade de medverkande för all information och alla synpunkter. Österlens 

vattenvårdsförbund kommer att använda dagens resultat när man skriver sitt remissvar i slutet av 

augusti. 

 

 

 

Vid pennan 

 

 

 

Michael Dahlman 
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